
NOTATKA  

z posiedzenia  Komisji Gospodarki Narodowej 

Data posiedzenia: 16 grudnia 2014 r. 

Nr posiedzenia: 205 

  

 

Posiedzeniu przewodniczył: przewodniczący komisji Marek Ziółkowski.  

Porządek posiedzenia: 1. Rozpatrzenie wskazanego przez Rzecznika Praw Obywatelskich 

problemu określania terminu do wnoszenia opłaty legalizacyjnej 

za tzw. samowolę budowlaną, wynikającego z informacji 

o działalności Rzecznika Praw Obywatelskich za rok 2012 oraz 

o stanie przestrzegania wolności i praw człowieka i obywatela. 

2. Rozpatrzenie wskazanych przez Prezesa Najwyższej Izby Kontroli 

wniosków de lege ferenda zawartych w wynikach kontroli 

Najwyższej Izby Kontroli „Wykorzystanie środków publicznych 

na inwestycje przez administrację morską”. 

3. Rozpatrzenie wskazanych przez Prezesa Najwyższej Izby Kontroli 

wniosków de lege ferenda zawartych w wynikach kontroli 

Najwyższej Izby Kontroli „Zapewnienie bezpieczeństwa turystyki 

i rekreacji w górach”. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli:  senatorowie członkowie komisji: Łukasz Abgarowicz, Wiesław 

Dobkowski, Stanisław Jurcewicz, Kazimierz Kleina, Stanisław 

Kogut, Marek Martynowski, Jan Michalski, Bogusław Śmigielski, 

Roman Zaborowski, Marek Ziółkowski, 

 
 goście: 

 Biuro Rzecznika Praw Obywatelskich: 

 dyrektor Zespołu Prawa Cywilnego Kamilla Dołowska, 

 starszy radca w Zespole Prawa Cywilnego Janusz Pągowski, 

 Najwyższa Izba Kontroli: 

 pełniący obowiązki dyrektora Departamentu Prawnego 

i Orzecznictwa Kontrolnego Zbigniew Wrona, 

 dyrektor Departamentu Infrastruktury Tomasz Emiljan, 

 wicedyrektor delegatury NIK w Krakowie Marcin Kopeć, 

 główny specjalista. w Delegaturze NIK w Krakowie 

Stanisław Dziwisz, 

 doradca ekonomiczny w Departamencie Infrastruktury 

Andrzej Witkowski, 

 doradca prawny w Departamencie Infrastruktury Monika 

Cybulska, 

 doradca prawny w Departamencie Orzecznictwa 

Kontrolnego Łukasz Garbień, 

 doradca prawny w Departamencie Orzecznictwa 

Kontrolnego Hanna Królak, 

 doradca ekonomiczny w Departamencie Infrastruktury 

Marek Maj, 
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 Ministerstwo Sportu i Turystyki: 

 zastępca dyrektora Departamentu Turystyki Elżbieta 

Wyrwicz, 

 Ministerstwo Spraw Wewnętrznych: 

 dyrektor Krajowego Centrum Koordynacji Ratownictwa 

i Ochrony Ludności w Komendzie Głównej Państwowej 

Straży Pożarnej st. bryg. Dariusz Marczyński, 

 zastępca dyrektora Departamentu Ratownictwa i Ochrony 

Ludności Edyta Muszyńska, 

 naczelnik wydziału w Departamencie Ratownictwa 

i Ochrony Ludności Marcin Pańtak, 

 główny specjalista w Departamencie Ratownictwa i Ochrony 

Ludności Agnieszka Wargin, 

 ekspert w Biurze Prewencji i Ruchu Drogowego 

w Komendzie Głównej Policji nadkom. Krzysztof Warda, 

 Ministerstwo Środowiska: 

 naczelnik wydziału w Departamencie Leśnictwa i Ochrony 

Przyrody Jan Reklewski, 

 Główny Urząd Nadzoru Budowlanego: 

 zastępca głównego inspektora Jacek Szer. 

 

  Kancelaria Senatu: 

 pracownicy Biura Legislacyjnego Maciej Telec i Maciej 

Kłodawski. 

 

 

Przebieg posiedzenia:  

Ad 1. 

 

Problematykę określania terminu do wnoszenia opłaty legalizacyjnej za tzw. samowolę 

budowlaną przybliżyła przedstawicielka Biura Rzecznika Praw Obywatelskich Kamilla 

Dołowska. Podkreśliła, że opłata jest za wysoka, a ustawodawca daje za mało czasu na jej 

wniesienie.  

Pracownik Biura Legislacyjnego Maciej Telec omówił propozycję zmiany w ustawie – Prawo 

budowlane zmierzającą do wykonania wniosku RPO. Zasugerował wydłużenie do 30 dni 

terminu na wnoszenie opłaty legalizacyjnej. 

Zastępca głównego inspektora nadzoru budowlanego Jacek Szer poinformował, że 

procedowany w sejmowej Komisji Infrastruktury rządowy projekt nowelizacji wyczerpuje 

większość postulatów RPO. 

W trakcie dyskusji senatorowie opowiedzieli się za wprowadzeniem do ustawy zmian 

sugerowanych przez Biuro RPO.  

Senator Marek Ziółkowski zgłosił wniosek o niepodejmowanie prac w sprawie inicjatywy, 

uzasadniając to rozpoczętym już procesem legislacyjnym w Sejmie. 

Komisja przyjęła przedstawiony wniosek. 

 

Konkluzja: Komisja postanowiła nie podejmować prac w sprawie inicjatywy. 

 

Ad 2. 

 

Wnioski de lege ferenda zawarte w wynikach kontroli Najwyższej Izby Kontroli: 

„Wykorzystanie środków publicznych na inwestycje przez administrację morską” omówił 

przedstawiciel NIK Tomasz Emiljan. NIK wskazuje, że należy dokonać aktualizacji 

i rozszerzenia wykazu zadań objętych „Programem ochrony brzegów morskich”.  

W analizie prawnej Biura Legislacyjnego ujęte zostały propozycje adekwatnych zmian 

w załączniku do ustawy o ustanowieniu programu wieloletniego „Program ochrony brzegów 
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morskich”. 

Senator Marek Ziółkowski zgłosił wniosek o niepodejmowanie prac w sprawie inicjatywy, 

uzasadniając to przygotowywaną przez Ministerstwo Infrastruktury i Rozwoju przedmiotową 

nowelizacją. 

Komisja przyjęła przedstawiony wniosek. 

 

Konkluzja: Komisja postanowiła nie podejmować prac w sprawie inicjatywy. 

 

Ad 3. 

 

Wnioski de lege ferenda zawarte w wynikach kontroli Najwyższej Izby Kontroli 

„Zapewnienie bezpieczeństwa turystyki i rekreacji w górach” omówił przedstawiciel NIK 

Marcin Kopeć. NIK sugeruje wskazanie podmiotu uprawnionego do kontroli bezpieczeństwa 

na zorganizowanych terenach narciarskich oraz uregulowanie problematyki utrzymania 

szlaków turystycznych.  

W analizie prawnej Biura Legislacyjnego Kancelarii Senatu ujęte zostały propozycje 

stosownych zmian w ustawie o bezpieczeństwie i ratownictwie w górach i na 

zorganizowanych terenach narciarskich. 

W trakcie dyskusji senatorowie poruszyli kwestie: pomocy medycznej dla ofiar wypadów na 

stokach narciarskich, odpowiedzialności za wytyczanie i oznakowanie szlaków oraz nadzoru 

nad bezpieczeństwem turystyki i rekreacji w górach. 

Przedstawiciele resortu spraw wewnętrznych zaznaczyli, że każda z wymienionych w ustawie 

instytucji odpowiada za realizację wszystkich zadań w zakresie bezpieczeństwa i ratownictwa 

na zarządzanym przez siebie terenie. 

Senator Marek Ziółkowski zgłosił wniosek o niepodejmowanie prac w sprawie inicjatywy, 

uzasadniając to przygotowywaną przez Ministerstwo Spraw Wewnętrznych oraz Ministerstwo 

Sportu i Turystyki przedmiotową nowelizacją. 

Komisja przyjęła przedstawiony wniosek. 

 

Konkluzja: Komisja postanowiła nie podejmować prac w sprawie inicjatywy. 

 

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową. 

Opracowano w BPS 


